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A Győri Régiségvásár június 18-án, vasárnap 7 és 14 óra között
várja a vásárlókat, eladókat a Tarcsay utcai téren. A Győr-Szol Zrt.
tájékoztatja az autósokat, hogy a vasárnapi rendezvény ideje
alatt szünetel a parkolási lehetőség a Tarcsay parkoló egész te-
rületén. A szolgáltató arra kéri az autósokat, hogy június 17-én,
szombaton 20 óráig hagyják el a parkolót, melyet a vasárnapi An-
tik Expót követően lehet újra használni.  

RÉGISÉGVÁSÁR LESZ VASÁRNAP

Nagy érdeklődés övezte a programot,
melynek legfőbb célja felhívni a fi-
gyelmet a felelős állattartásra. Az

egyes standoknál a különböző állatmentő
szervezetek mutatkoztak be, a munkatársak
szívesen beszéltek tapasztalataikról.

Természetesen részt vett a rendezvényen
dr. Dézsi Csaba András. A város polgármes-
tere hangsúlyozta: „Jó látni, hogy mennyien

SOKAKAT VONZOTT 
AZ ÁLLATVÉDELMI NAP

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

eljöttek és egyre többen érkeznek. Itt van-
nak a környékbeli állatvédő egyesületek,
akik részt vesznek abban az összefogásban,
ami a legkülönbözőbb fajta állatok mentését
végzi nap mint nap, és munkájukba bevonják
a fiatalokat is. Az esti koncertre valószínűleg
még többen kijönnek majd. Úgy gondolom,
ha valaki a zene miatt jön el, és közben látja
ezeket az állatokat, akkor elindul a lelkében
valamifajta változás. Lehet, hogy nem lesz
belőle állatvédő, de reményeim szerint egé-
szen másképp fog viszonyulni az állatokhoz.
A feleségem például soha nem tudta elkép-

zelni, hogy valaha is lesz papagájunk, most
pedig ő az egyik legnagyobb aktivista a
mentésükben. Az állatok egyrészt sok lelki
pluszt adnak az embernek, másrészt nagyon
kiszolgáltatottak, sorsuk, tragédiájuk ezért
megérint bennünket.”

Az Országos Állatvédőrség helyi önkénte-
se, Virág Anikó már tíz éve tart ismeretter-
jesztő előadásokat óvodákban, iskolákban,
nyári táborokban, de mikrochip-leolvasás-
sal szívesen segít a kóbor állatok hazajut-
tatásában is.

Jónak tartja a kezdeményezést Nagy Péter, az
állatmenhely vezetője, aki három kiskutyával
érkezett. „Örülünk ennek a napnak, hiszen aki
többet akar tudni az állatvédelemről, nem is
jöhetett volna jobb helyre. Itt választ kaphat a
kérdéseire és bepillantást nyerhet tevékeny-
ségünkbe” – mondta lapunknak.

A nyolcéves Fanni és barátnője, Boglárka
Lujzit, a fehér kakadut csodálták édesany-
jukkal a Papagájmentő Alapítvány asztalá-
nál, ahol dr. Dézsiné Szentes Veronika vála-
szolt a kérdéseikre.

Az állatkert szurikátával, görénnyel, arapa-
pagájjal, teknősbékával és Szindivel, a kecs-
kével jött el a Dunakapu térre.

Este RockMilady és DJ Dominique szórakoz-
tatta a közönséget.

Emberek és állatok népesítették be a Dunakapu teret szerdán,
ahol kora délutántól késő estig zajlott az I. Győri Állatvédelmi Nap.
Jöttek iskolai csoportok, kisebb és nagyobb gyermekes családok,
fiatalok, baráti társaságok és idősebbek is.
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„Szerénynek kell maradnunk, de az elmúlt
húsz év alatt, Japántól Izlandig 98 országot jár-
tam be és tanulmányoztam a fürdőket, hogy
hol mi működik. Jó dolgok vannak a világban,
de azt gondoltam, hogy mi magyarok vagyunk,
maradjunk is azok, így magyar feltalálókra épí-
tettük a tematikát, ezért megjelenik Szent-
Györgyi Albert vagy éppen Kodály Zoltán, vagyis
valamilyen formában a történelmünk is meg-
jelenik a fürdőben. Idegen nyelven is minden
olvasható lesz” – ismertette Kovacsics Imre,
az élménypark vezérigazgatója.

„Kulturális misszió van a fürdőben” – tette
hozzá dr. Dézsi Csaba András. A polgár-
mester elmondta, hogy a fürdőnek óriási
hagyományai vannak a városban, ám a
komplexum az évek alatt elavulttá vált, de

TÖRTÉNELEMMEL ÁTITATOTT
FÜRDOPARADICSOM NYÍLIK

Parádés megnyitó kíséretében vehetik birtokba a győriek és a városba látogatók a Győri Vízi
Élményparkot. Június 16-án DJ Dominique indítja az ünnepi hétvégét, majd este a TNT zenekar
koncertezik a komplexumnál. Június 17-én aztán kitárja kapuit a létesítmény – erről is beszélt péntek
reggel a Győr+ Rádióban Kovacsics Imre és dr. Dézsi Csaba András.

Szerző: P. Csapucha Adrienn

hogy ez idáig 46 nyugdíjasegyesület iga-
zolt vissza, hogy igényt tartanának az ál-
talunk kínált ingyenes bérletekre” – árulta
el a városvezető. A műsorban kiderült az is,
hogy a kedvezményes kártyákat az elmúlt
négy napban már 1118-an kiváltották, ami
önmagában egy sikertörténet. „Egy 5.000
forint értékű klubtagságot is ki kell váltani,
de ennek jogi háttere van, így tudjuk
ugyanis biztosítani a kedvezményt a győ-

rieknek. A klubkártya díját egy háztartáson
belül egyszer kell kifizetni, a család tagjai
társkártyákat kapnak. Látjuk, hogy már
most nagy az érdeklődés, ami számunkra
is fontos visszajelzés” – fűzte hozzá a ve-
zérigazgató.

„Zónákat, vagyis több csomagot hoztunk
létre a fürdőn belül, így aki például csak úszni
szeretne, annak nem kell megvásárolnia a
komplett szolgáltatásokra kiterjedő jegyet”
– mondta Kovacsics Imre.

A polgármester úgy fogalmazott, a cél az,
hogy mindenki számára elérhető legyen a
fürdő. Dr. Dézsi Csaba András hozzátette,
gátat, árvízvédelmi töltést is építettek, most
már biztonságban van a fürdő jelentős ré-
sze. „Elmondhatjuk, hogy felelős építkezés,
kivitelezés történt. Győr szépen fejlődik, a
csónakházakat is igyekszünk rendbe tenni,
az egyetem is fejleszti a környező területet,
tényleg egy csodás környezet épült a fürdő-
nél” – hangsúlyozta a polgármester.

A szombati megnyitón ott lesz a Győr+
Rádió is, 11 és 15 óra között várják a fürdő-
zőket munkatársaink, játékokkal, értékes
ajándékokkal, és persze valódi slágerekkel.

´́
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

Fotó: Vig Norbert

most megépülhetett az ország, sőt Kelet-
Közép-Európa legmodernebb fürdője. „Iga-
zi élményeket nyújt majd a létesítmény.
Polgármesterként remélem, hogy a győri-
ek szeretni fogják, és jól fognak szórakozni.
Ezért a nyári hónapokban a győriek 40 szá-
zalékos kedvezményt kapnak a belépője-
gyek árából, míg az év többi időszakában
20 százalék kedvezménnyel vehetik igény-
be az intézményt. Öröm továbbá az is,
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Dr. Pergel Elza közvetlen hangú beszédében kifejtette:
„Az idő múlásával szinte minden család találkozik azzal
a helyzettel, amikor hozzátartozóját már nem tudja
egész napra egyedül hagyni. Ilyenkor jól jönne egy olyan
közösség, ahol az idős ember nincs egyedül, segítenek
neki, gondoskodnak róla és vannak társai. Ez a kis intéz-
mény azért különösen kedves, mert itt mindenki min-
dennap találkozhat, beszélgethet a többiekkel és egy
igazi nagy család része lehet. A huszonöt lakó és gon-
dozóik nagy egyetértésben, jó kapcsolatban, kellemesen
töltik mindennapjaikat” – mondta az alpolgármester.

Az EESZI igazgatója hangsúlyozta: „Nagyon sok minde-
nen mentünk keresztül az elmúlt időszakban, vagyis kö-
zösek az örömeink és a bánatunk is.” Kányai Róbert
büszke rá, hogy komoly tradíciókkal rendelkező intéz-
ményt vezethet. Örül, hogy olyan kollégái vannak, akik
nap mint nap azért dolgoznak, hogy a rájuk bízottak
élete szebb és jobb legyen.

Harminc éve nyílt meg a Mohi utcai Idősek Otthona Kismegyeren. A jeles nap alkalmából családias
hangulatú ünnepséget rendeztek, ahol együtt ünnepeltek a lakók és hozzátartozóik, a dolgozók, az
Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény munkatársai, valamint a fenntartó képviselői.

HARMINCÉVES A KISMEGYERI IDŐSEK OTTHONA
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

LAKOSSÁGI TÁJÉKOZTATÓ

ÚJRAINDUL AZ ELLÁTÁS 
A JÓZSEF ATTILA ÚTI RENDELŐBEN
Az Egyesített Egészségügyi és Szociális
Intézmény tájékoztatja a Tisztelt Lakos-
ságot, hogy a Győr, József Attila út 85.
szám alatti rendelőintézet felújítási mun-

Házi gyermekorvosok:

Felnőtt háziorvosok:

Védőnők:

Orvos Telefonszám
József Attila úti
rendelőben 
kezdés ideje

Somfainé dr. Szédelyi Nikoletta 96/434-622 2023. 06. 22.
Dr. Turi Szilárd 96/411-486 2023. 06. 22.
Dr. Horváth Eszter 96/411-176 2023. 06. 23.

Orvos Telefonszám
József Attila úti 
rendelőben 
kezdés ideje

Dr. Tóth Veronika 96/517-427 2023. 06. 28.
Dr. Weisz Mária Terézia 96/418-766 2023. 06. 29.
Dr. Czellár Éva 96/413-207 2023. 06. 29.

Védőnők Telefonszám
József Attila úti
rendelőben 
kezdés ideje

Védőnők 96/415-168 2023. 06. 27.

A „József Attila úti rendelő átalakítása és bővítése” című, 
TOP-6.6.1-16-GY1-2019-00002 azonosítószámú projekt 
az Európai Regionális Fejlesztési Alap és a Magyar Állam
társ finanszírozásában valósul meg. 

kálatai befejeződtek. Ennek köszönhető-
en az egészségügyi szolgáltatók vissza-
költöznek a felújított épületbe. A költöz-
tetés előre egyeztetve, ütemezetten zajlik.

Kérjük a lakosság fokozott figyelmét az
ellátási helyekkel kapcsolatban. A tele-
fonszámok nem változtak. Megértésüket
és türelmüket köszönjük!
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Látványos szakaszához érkezett a Mar-
calvárosban működő Págisz-iskola fej-
lesztése. A beruházás kezdeményező-

je, Kara Ákos országgyűlési képviselő
ugyanakkor jó hírekkel is szolgált a győriek
számára. „Az elmúlt hetekben sokat dolgoz-
tunk azért, hogy biztosan be tudjon fejeződ-
ni a Págisz-iskola fejlesztése, bővítése. Kö-
szönjük a kormányzati támogatást, hiszen
az elmúlt napokban folytatott tárgyalásaink
eredményre vezettek. Ennek köszönhetően
már rendelkezésre áll az állami forrás a fej-
lesztés befejezéséhez. Gede Eszterrel, a
Győri Szakképzési Centrum vezetőjével és

KARA ÁKOS: EREDMÉNYES MEGBESZÉLÉSEKET FOLYTATTUNK
Hatos Hajnalka iskolaigazgatóval közösen
értük el ezt a fontos eredményt.” Az intéz-
mény nemrégiben befejeződött energiaha-
tékonysági felújítása sokéves lemaradást
hozott be, valamint kifizethető iskolai rezsi-
számlát eredményezett. A még most is zajló
újabb fejlesztés pedig Magyarország egyik
legmodernebb szakképzési intézményét va-
lósítja meg, hiszen ennek keretében például
11 új tanterem is létesül. „Köszönjük a mun-
kásoknak, mérnököknek, és külön köszönjük a
tanárok, oktatók, diákok, valamint a környék-
beli házakban lakók türelmét!” – tette hozzá
Kara Ákos.

Komplex átalakítás részeként energe-
tikai felújítás történt, nyílászárócse-
rékkel, akadálymentesítéssel és a

projekt részeként felújították az épület előtti
útszakaszt és parkolókat is kialakítottak. A
munkálatokra Győr Megyei Jogú Város Önkor-
mányzata közel 533 millió forintos európai
uniós és magyar állami támogatást nyert,
mely mellé több mint 46,5 millió forint saját
forrást biztosított a győri önkormányzat.

Dr. Dézsi Csaba András polgármester köszön-
tőjében arról beszélt, hogy Győr tavaly elnyer-
te a legélhetőbb város címet, és ahhoz, hogy
ezt a színvonalat megtartsuk, sokat kell tenni.
Ennek egyik újabb látványos eleme, hogy a
rendelő előtti útszakasz is megújult, és 16
parkolót is kialakítottak. A másik fontos eleme
az, hogy teljesült a három éve felállt városve-
zetés célkitűzése, mely szerint energiataka-
rékos beruházásokat hajtanak végre, amelyek
a fenntartható fejlődést szolgálják. Ez a
komplex felújítás is ennek egyik példája. „Csú-
szott a beruházás, a tervezésnél sajnos nem
vették figyelembe, hogy a szomszéd ház túl
közel van, tűzzáró vakolatot kellett volna elő-
írni, ez nem történt meg, de végül egy tűzzáró
fal felépítésével megoldódott a dolog” – be-
szélt a csúszás okáról dr. Dézsi Csaba András.
Végül megköszönte mindazok munkáját, akik
részt vettek a felújításban „Igazi csapatmunka
volt!” – zárta a polgármester.

Szabadhegy és Kismegyer lakossága megha-
ladja a 15 ezret, a komplex felújítással az itt
élők számára egy új egészségügyi központ lé-
tesült – erről Simon Róbert Balázs ország-

Komplex felújításon és bővítésen esett át a József Attila úti orvosi
rendelő, melyben így három felnőtt-, három gyermekpraxis,
valamint öt védőnői szolgálat áll a lakosok rendelkezésére.
Az ünnepélyes átadásra csütörtökön került sor.

ÁTADTÁK A RENDELŐT

gyűlési képviselő beszélt. Megtörtént az épü-
letegyüttes hőszigetelése, új nyílászárókat
építettek be a kor energiatakarékossági köve-
telményeit teljesítő paraméterekkel, valamint
modern fűtést alakítottak ki, amely gazdasá-
gosan üzemeltethető. Az épületkomplexum
akadálymentesített lett, mindhárom egység-
ben akadálymentes mosdót, valamit informá-
ciós és irányjelző táblákat alakítottak ki. 16
parkoló épült meg és a rendelő előtti útsza-
kaszt is felújították, járdával együtt. „A 21.
században így néz ki egy orvosi rendelő és a
környezete” – hangsúlyozta a politikus.

Hajszán Gyula, a terület önkormányzati kép-
viselője a szabadhegyiek nevében megkö-
szönte, hogy a projekt megvalósulhatott. A
kivitelezés 2021 augusztusában kezdődött,
melynek keretében a gyermekorvosi és a
háziorvosi rendelők közé egy védőnői épü-
letszárnyat is felhúztak. A beruházás de -
cemberben befejeződött, de szakhatósági
engedélyek hiányában mostanra csúszott az
átadás. „ A csodálatos létesítményben cso-
dálatos orvosok és védőnők tevékenyked-
nek, jó egészséget kívánok nekik és kevés
beteget!” – hangsúlyozta a képviselő. (x)
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SZEMSZ      G

…ÁCIÓ, 
KÁCIÓ, AKÁCIÓ, 
VAKÁCIÓ!

Újra itt a nyári szünet. Minden
diák álma válik ma valóra,
amikor az évzáró és a bizo-
nyítványosztás után kilép az
iskola kapuján. Tanulás és
számon kérések helyett két és
fél hónap szabadság. A végte-
len lehetőségek tárháza. Vagy
mégsem? Tartalom és elkép-
zelések híján bizony néhány
nap alatt unalomba fullad a
várva várt vakáció. Igaz, ren-
geteg tematikus táborból vá-
laszthatunk, de az sem jó, ha a
csemeténk az egész nyarat
távol tölti tőlünk, s akkor a
sokszor igencsak borsos árak-
ról nem is beszéltünk. Célszerű
előre megtervezni az előttünk
álló szünetet. Tanítsuk meg a
gyermeket arra, hogy a digitá-
lis világon kívül mennyi izgal-
mas dolog várja őket. Ha van a
közelben erdő, mező, vízpart
vagy épp a nagymama kertje,
mindegyik ezernyi felfedezni-
valót kínál. Legyen együtt az
egész család akár nyaraláson,
akár rövidebb kirándulásokon
vagy csak amolyan otthoni la-
zulós napokon. Töltsünk minél
több időt a szabadban, játsz-
szunk, mozogjunk, süssünk,
főzzünk, nevessünk! Készít-
sünk listát olyan dolgokból,
amit könnyedén meg tudunk
valósítani, próbáljunk meg
mindennap valami újat csinál-
ni. Nézzük meg legalább egy-
szer a napfelkeltét, menjünk ki
kora reggel a piacra, együnk
sok gyümölcsöt, fagyizzunk,
süssünk pizzát, éljük át közö-
sen a fesztiválok hangulatát,
számoljunk csillagokat. Tölt-
sük föl testünket, lelkünket vi-
taminokkal, energiával, jó-
kedvvel, az együttlét örömé-
vel, élvezzük a nyár ajándékait!
Egyszóval éljünk!

J. Kovács 
Andrea

Győr jövőjéről, fejlődésé-
nek irányairól, lehetősé-
géről cserélt eszmét Pal-

kovics László akadémikus, a
Széchenyi István Egyetem kura-
tóriumának elnöke, egykori mi-
niszter, prof. dr. Dézsi Csaba
András, Győr polgármestere, Les
Zoltán, az Audi Hungaria ügyve-
zetésének járműgyártásért fele-
lős tagja, s Pintér-Péntek Imre,
a megyei kereskedelmi és ipar-
kamara elnöke. A lapzártakor
zajló beszélgetésből most csak
a lényegesebb kijelentéseket
tudjuk összefoglalni. 

Les Zoltán, mielőtt az autóipar
változásairól szólt volna, arra
hívta fel a figyelmet: Győr jelen-
leg rendkívül kedvező pozícióban
van, ezt az ipar fejlesztésével ki
kell használni. Az akkumulátor-
gyártásról szólva kijelentette: a
Volkswagen Konszernnél a hely-
színről még semmiféle döntés
nem született. Ehhez dr. Dézsi
Csaba András hozzátette: az
egészségre veszélyes ipart nem
enged letelepíteni a város. 

Pintér-Péntek Imre hangsúlyozta,
hogy a kis- és középvállalkozók
szerepét növelni kell. Sajnos a je-
lentősebb magyar győri vállalko-
zások generációs gondokkal küz-
denek, idősödő vezetőik nem na-
gyon tudják fiatalabb családtagja-
iknak átadni a stafétabotot. 

Palkovics László szerint Győr
versenyképessége az iparban
elvitathatatlan. Ennek fő garan-

GYOR KEDVEZO 
HELYZETBEN VAN,
AZ IPARI PARKOT PEDIG
BŐVÍTENI KELL
Szerző: Győr+
Fotó: Vig Norbert

ciája és hajtóereje a korszerű,
rohamos léptekben fejlődő
egyetem. Egy kérdésre válaszol-
va eddig nem nyilvánosságra
hozott tervet is elárult Győr ipa-
ráról. A Rába Nyrt. kimagasló
eredményeket ért el az első ne-
gyedévben, s nagy valószínű-
séggel szerepet kap a hadiipari

járműgyártásban, jelentette be. 
Dr. Dézsi Csaba András hangsú-
lyozta: minden résztvevő vélemé-
nye és a gazdaságtörténeti ta-
pasztalatok is azt mutatják, hogy
ipar nélkül Győr további fejlődése
nem teremthető meg. Az önkor-
mányzat támogatja a már letele-
pedett cégek működését, bővíté-
sét, újabb győri beszállítók bevo-
nását. Utalt arra is, hogy a közép-
fokú és az egyetemi képzés az
ipar igényeit maximálisan figye-
lembe veszi, ezáltal a fiatalok
azonnal el tudnak helyezkedni
szakmájukban. Az Ipari Park bő-
vítése elengedhetetlen (ebben is
teljes volt az egyetértés a beszél-
getésen), már most vannak ko-

moly, letelepedni szándékozó vál-
lalkozások. Új iparágak letelepíté-
se is fontos feladat, hogy Győr
iparának minél több lába legyen,
emelte ki a polgármester. 

Dr. Dézsi Csaba András elmondta:
„Győr infrastruktúra-építésben
már az előző évszázadban jelen-

tősen megelőzte az ország más
városait. Ebből következően
azonban a korábban megépült
vezetékrendszerek, például a
szennyvízvezetékek, koruk és el-
használódásuk miatt gyakran
meghibásodnak. Az elmúlt 15 év-
ben nem fordítottak figyelmet
sem a közlekedési, sem a villa-
mossági, sem a csatornahálózat
állapotára, nem fejlesztették
őket. 2022-ben tudatos, átgon-
dolt munka kezdődött meg az inf-
rastruktúra megújítására. Nem
állunk meg, ebben a munkában
mindenkinek a támogatására
számítok, hiszen Győr ereje az
összefogásban mutatkozik meg”
– hangsúlyozta a polgármester. 

´́ ´́

Győr nagyon kedvező pozícióban van jelenleg, fejlődésének fő motorja továbbra
is a fejlett ipar lesz, az ipari park bővítése pedig elengedhetetlen – így lehetne
összefoglalni a megyei ipari és kereskedelmi kamarában rendezett nyilvános
pódiumbeszélgetésnek az üzenetét, melyben minden résztvevő egyetértett.
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„Tavaly az önkormányzat madár-
védelmi eszközöket nyert a Ma-
gyar Madártani Egyesület által kiírt
pályázaton. Az eszközök Ménfő-
csanakra, a Bezerédj-kastély előtti
parkba kerültek. S hogy pontosan
mik ezek? A tárgyak között talá-
lunk macskabagoly-odút, önete-
tőt, gyöngybagoly-ládát, kerámia
fecskefészket, fecskehotelt és ro-
varhotelt is. A kellékek szállítását a
Büchl Hungaria Kft. vállalta.

Szintén a pályázatnak köszönhe-
tően tudtunk kialakítani egy ma-
dárvédelmi tanösvényt a Beze-
rédj-kastély előtti parkban. En-
nek segítségével az odalátogatók
megismerhetik a különböző

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: O. Jakócs Péter

A győri önkormányzat számára nagyon fontos a környezet védelme, és ezzel együtt a lakosság fi-
gyelmének felhívása természeti értékeinkre. Herman Etelka, a Környezetvédelmi Osztály vezetője a
madárvédelmi program részleteiről tájékoztatta lapunkat.  

méretű odúkat. A tájékoztató
táblák információkat nyújtanak a
macskabagoly-odúról, a verébte-
lepről és az etetőkről is. Ugyan-
csak Ménfőcsanakon két fecske-
lakótelepet is elhelyeztünk a
hasznos madarak védelme érde-
kében. A munkát a Győr-Szol Zrt.
munkatársai végezték el.

Az érdeklődők mindezeken túl a
rovarhotellel is megismerked-
hetnek, és kedvet kaphatnak,
hogy annak mintájára akár ott-
hon is készítsenek ilyet gyerme-
keik bevonásával.

Bízunk benne, hogy a madárvé-
delmi program keretén belül meg-
valósult projektelemekkel a lakos-
ság aktívabban bekapcsolódik
természeti értékeink védelmébe”
– mondta Herman Etelka.

MADÁRVÉDELMI TANÖSVÉNY KÉSZÜLT MÉNFŐCSANAKON

Alárvatenyésző helyek feltérképezésé-
re a Pannónia Központ Kft. kapott fel-
kérést. Győr közigazgatási területé-

nek a teljes felmérése négy évvel ezelőtt ké-
szült el. „Ezek az alaptérképek arra valók,
hogy megalapozzák a biológiai gyérítés le-
hetőségét. Ezt a térképet folyamatosan le-
het frissíteni, és ez alapján a Győr-Szol meg-
tervezi és elvégzi a biológiai készítmények
kijuttatását a területre” – tájékoztatott
Sáringer-Kenyeres Tamás entomológus
szakértő, ügyvezető.

Jelenleg az áradás és a nagy esők következ-
tében visszamaradt vizek vannak, ezért
újabb biológiai gyérítésre van szükség, hogy
ne legyen utánpótlása a szúnyogoknak. Ko-
rábban gyalog, kézzel szórták a granulátu-
mot és nagy nyomású permetezővel juttat-

DRÓNOS SZÚNYOGGYÉRÍTÉS ELSŐKÉNT GYŐRBEN!

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor

Az országban először Győrben tesztelték a drónos szúnyoggyérí-
tést. Szerdán a Kovalter környékén szállt fel a drón, hogy az előre
meghatározott pontokon elvégezze a biológiai gyérítést.

ták ki a szert a vizekbe. „Most az ABZ Drón-
nal közösen beadtunk egy engedélykérelmet
– Magyarországon először –, hogy drónnal
juttassunk ki szert a vizekbe. A drónos gyé-
rítés nagy előnye, hogy pontos, gyors, bejut
azokra a területekre, ahová mi nehezen tu-
dunk bemenni, és költséghatékonyabb is” –
tájékoztatott a Győr-Szol szúnyoggyéríté-
sért felelős munkatársa, Pintér Szabolcs.  

A leghatékonyabb a drónos gyérítés, amikor
pár száz hektáron, foltokban vannak a vizes
területek, ilyenkor a drón csak oda szórja a
szert, ahol kijelölik. Hektáronként 2,5-5 kilo -
gramm szert visz a drón, a vízbe szórva pon-
tosan, precízen végzi a munkát. A drónos gyé-
rítéshez entomológus ajánlása és gázmester
felügyelete szükséges. A szakemberek vizs-
gálják, hogy ténylegesen a vízbe került-e a
drónnal kiszórt granulátum, és hogy elpusz-
tulnak-e a szúnyoglárvák. Ha igen, akkor a dró-
nos gyérítés precedens értékű program lesz.   

Győrben több fronton zajlik a szúnyogok el-
leni védekezés. A földi biológiai a vízben lé-
vő szúnyoglárvákat irtja, a kikelt szúnyog
irtására pedig két lehetőség van: a földi és
a légi. A légit az EU korlátozta, de az elmúlt
hetekben a magas csípésszám miatt az or-
szágos tiszti főorvos külön engedélyt adott
ki arra, hogy repülőgépről is végezhetik a
gyérítést, így Győrben is. Emellett a Győr-
Szol öt géppel végzi a földi kémiai munká-
latokat kora estétől hajnalig, így sikerül a
szúnyogkérdést kezelni.
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kártyás
fizetési

lehetőség

13.900 Ft.

Készülj fel velünk a nyárra!

57 pontos átvizsgálási
csomagunk AKCIÓS ÁRA
most bruttó 

Az elmúlt tíz évben több mint 87 millió forinttal
támogatták a hátrányos helyzetű gyermekek
felzárkóztatását, ápolását, nevelését, valamint
a tehetségek kibontakoztatását és fejleszté-
sét. Hogy idén kiket támogattak, azt ezúttal is
pályáztatással döntötték el a szervezők.
2023-ban 49 pályázat érkezett a kuratórium-
hoz, ebből tizennyolcan nyertesnek bizonyul-
tak. A nyertes pályázók 500 ezer forinttól több
mint 2,5 millió forintig vehettek át támogatást

KANTHAROSZ: AHOL MEGVALÓSULNAK AZ ÁLMOK

A keddi, eseményt beharangozó
sajtótájékoztatón Székely Zoltán,
az intézmény igazgatója kiemelte,
hogy immár 21. alkalommal ren-
dezi meg a győri múzeum a felejt-
hetetlen éjszakát, amely mindig
nagy sikerű a győriek körében, és
reméli, ez idén is így lesz, hiszen
ezúttal is érdeklődésre számot
tartó programkavalkádot állítot-
tak össze. Sokak számára talán a
legizgalmasabb esemény az Es-
terházy-palotában látható Cow-
boyok és indiánok című kiállítás-

MÁGIKUS ÉJSZAKA GYŐRBEN
WHISKY, RODEÓBIKA, BOSZORKÁNYOK, MÁGIA ÉS KALANDJÁTÉK

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács Tamás

A Múzeumok Éjszakáját június 24-én, szombaton
rendezik Győrben, a Rómer Flóris Művészeti és
Történeti Múzeum kilenc épületében, ahol fél-
száz program várja az érdeklődőket, köztük 15
előadás, 17 tárlatvezetés és négy koncert.

hoz kapcsolódik, amely az Apátúr-
házban berendezett Cowboyok
udvara. Itt megelevenedik a vad-
nyugat, lehetőség lesz megtanulni
a countrytáncot, megülni a rode-
óbikát, sört kóstolni, és egy co-
untrykoncerten is részt lehet ven-
ni. Egy másik kuriózumra is felhív-
ta a figyelmet Székely Zoltán,
mégpedig a Múzeumok Éjszaká-
ján nyíló, az Amulettől a szenes ví-
zig – Sötét varázslatok kivédése
és egyéb mágikus gyakorlatok
emlékei a Kisalföldön című idő-
szaki kiállításra a Püspöki Udvar-
bíróházban. Boszorkányság, va-
rázslatok és a rontás levétele, má-

gikus eszközök, eljárások, bajel-
hárítási praktikák – mindezeket
mutatja be a tárlat.

A Múzéj részleteiről Szabadvári
Farkas Zsuzsa beszélt, aki elmond-
ta, az idei, június 24-i szombat esti
esemény hívószava a trendben va-
gyunk. Ezen a varázslatos éjszakán
sokkal több érdekességet, kulisz-

szatitkot mutat be a múzeum,
mint a hétköznapokban.

A belépőjegy minden programra
és kiállítóhelyre érvényes, fel-
nőtteknek kétezer forint, diá-
koknak és nyugdíjasoknak ezer
forint, 6 éves kor alatt ingyenes.
A részletes program a www.
 romer.hu oldalon megtalálható.

Átadták a támogatói okleveleket
annak a 18 pályázónak, akiket a
Kantharosz Alapítvány sikeresen
támogathat, hála a még április-
ban rendezett 11. gálájuknak. Az
idei rendezvény ugyanis rekordot
döntött, az árveréssel tűzdelt es-
ten 23 millió forint gyűlt össze.

Szerző: P. Csapucha Adrienn álmaik megvalósításához.  Az idei támogatot-
tak között van a Baba-Mama Egyesület, a Szt.
Cirill és Method Alapítvány, Kiss Gergő, Kiss Vi-
ola, a győri Kossuth Lajos Általános Iskola, a
Lurkó Alapítvány, Papp Cseperke Orsolya, az
Egy a világunk Alapítvány, Gáspárné Tóth Judit,
a Deák Ferenc Közgazdasági Szakközépisko-
láért Alapítvány, a Gyermekjóléti Központ két
pályázata, a Hétszínvirág Egyesület, a Csillag-
szem Egyesület, Rigóné Szabó Ágnes, Bekő
Gyöngyi és Kertész Nikoletta. 2023-ban a kö-
zönségdíjas Faragó Csilla lett.
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A teátrum odaadó munkájáról dr. Dézsi Csaba
András is elismerően beszélt. „Rendkívül
fontos, hogy létrehoztuk az állandó társula-
tot, különösen abban a helyzetben, amit át-
éltünk, a Covid, a háború és az energiaválság
is rengeteg nehézséget okozott. Ez a nehéz-

ség pedig érintette a kulturális intézménye-
ket, a társulatokat is. Az intézmények veze-
tői azonban kiválóan megoldották a felada-
tokat. Ráadásul nőtt a nézőszám, nőtt a be-
vétel is. A változás különlegessége bevon-
zotta a közönséget. Külön köszönöm a teát-
rum igazgatójának a munkáját, de a színház
minden dolgozójának is hálával tartozom,

Újabb nagyszerű akcióban bizo-
nyította jóságát a győri Patrónus
Lions Club. Az egyesület az Ukraj-
na Help Program keretében ukrán
családoknak ajándékozott balett -
élményt. A kezdeményezés ré-
szesei a Győri Balett népszerű
gyermekelőadását, a Max és Mó-
ricot tekinthették meg péntek dél-
után. A darab, ha csak egy kis ideig
is, de segített feledtetni mindazt a
fájdalmat, amit az orosz–ukrán
konfliktus miatt elszenvedtek a
háború elől menekülő családok.

Az akció keretében 37-en nézhet-
ték meg az interaktív produkciót.

Pénteken tartotta évadzáró társulati ülését a Győri Nemzeti Színház. A társulat kihívásokkal teli, ám
izgalmas és sikeres időszakon van túl, amit igazolnak a számok is. 313 saját előadást tartott a szín-
ház az elmúlt évadban, közel 94 ezer nézőt csábítva a darabokra.

KIHÍVÁSOKKAL TELI, DE SIKERES ÉVAD
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: O. Jakócs Péter

hogy hozzájárultak ahhoz, hogy Győr a leg -
élhetőbb város legyen” – fogalmazott a vá-
rosvezető.

A polgármester köszöntőjét követően Bakos-
Kiss Gábor tekintett vissza az elmúlt hóna-
pokra. „Már az évad kezdetén látható volt,
hogy bizonyos helyzetekben az előadásain-
kat más játszóhelyszíneken tudjuk majd

bemutatni. Számos összművészeti progra-
mot indítottunk, más művészeti ágakat is
beengedtünk a teátrumba, ez az egyik cél-
kitűzésünk is, ami azt gondolom, elvárás le-
het a város legnagyobb kulturális intézmé-
nye felé. Lokálisan, regionálisan, de nemzet-
közi szinten is fontos küldetésünk van” –
emelte ki a direktor, majd hónapról hónapra,

darabokra lebontva idézte fel az évad ese-
ményeit. A találkozó végén nyugdíjba vonuló
kollégáitól búcsúzott a színház, így Csapucha
Rudolftól, Kőhalmy Györgytől, valamint
Karácsony Szilvesztertől.

Elismeréseket is halmozott a teátrum az el-
múlt időszakban, megyei Prima-díjat vehe-
tett át Silló István, Győr város művészetéért
díjban részesült Maszlay István, Nády Árpád
a magyar kultúra napján elismerő oklevelet
vehetett át. A napokban Gobbi Hilda-élet-
műdíjat kapott Bende Ildikó.

Az évadzárón is folytatódott a díjeső. A Kis -
alföld szerkesztőségének év színésze díját
Csankó Zoltán vehette át. A Kisfaludy Ala-
pítvány egyik díjazottja Molnár Judit lett, míg
a férfiak között Posonyi-Takács Lászlót ta-
lálták érdemesnek a kitüntetésre.

Az alapítvány kuratóriumának döntése ér-
telmében az évad Kisfaludy-ösztöndíjasá-
nak Hajdú Tibort választották. Az alapítvány
új díjakat is alapított azon kollégák elisme-
résére, akik a háttérben tevékenykednek. A
társulat döntése értelmében Földes Gábor-
díjban Karácsony Szilveszter, míg Kulissza-
díjban Benedek Hajnalka részesült. A teát-
rum örökös tagjának választották Fekete
Miklóst és Majdanics Antalt.

BALETTÉLMÉNY SEGÍTETT FELEDTETNI A FÁJDALMAT
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: MekliZ Fotóstúdió

Elsősorban ukrán gyermekek és
szüleik kapcsolódtak be a rendez-
vénybe, de a Magyar Máltai Sze-
retetszolgálat is részese volt a
kezdeményezésnek, hiszen álta-
luk kereste fel a Patrónus Lions
Club a rászoruló családokat.

„Úgy gondoltuk, hogy kulturális
programokat szervezünk, lesz
egy budapesti kirándulás, és ké-
sőbb a Sobri Jóska Élményparkba
is ellátogatunk. Az érintettek je-
lenleg Győrben élnek, de van, aki
szeretne visszatérni a hazájába,
ám olyan is van, aki annyira meg-
szerette a várost, hogy itt szeret-
ne letelepedni” – árulta el Zsolnay
Janka, a klub képviselője. „Most
egy olyan előadást szerettünk

volna keresni, amiben a gyerekek
is interaktívan részt vehetnek.
Időközben tudtuk meg, hogy egy
ukrán balerina, Tetiana Baranovska

is a társulat tagja, aki nagy öröm-
mel fogadta, szeretettel köszön-
tötte honfitársait” – fűzte hozzá
Zsolnay Janka.



2023. június 16.10

Hat évvel ezelőtt rendezte meg
először a Széchenyi István Egye-
tem a Mobilis közös szervezésé-
vel a campus területén a Győri
Gyerekegyetemet, és évről évre
egyre több általános iskolás ta-
pasztalhatja meg, hogy milyen
izgalmas (kis) egyetemistának
lenni. A különleges egy hét alatt
megismerhetik a győri és az
óvári karok képzési kínálatát,
amelyeket egyetemi oktatók,
hallgatói csoportok izgalmas
előadások és interaktív foglalko-
zások segítségével mutatnak be.

Idén a „digitális világunk” téma
köré – többek között a virtuális
világ, mesterséges intelligencia,
drónok, robotika – szerveződnek
a programok. Az előadásokból

A Széchenyi István Egyetemen már kisiskolás kortól járhatnak a gyerekek
egyetemre, legalábbis egy hétig biztosan, a június 26-án kezdődő egy hetes
tábor ideje alatt. 

NEM LEHET ELÉG KORÁN ELKEZDENI
AZ EGYETEMI ÉVEKET

tippeket kaphatnak a gyerekek,
hogy hogyan lehet, és hogyan ne
írjanak leckét a mesterséges in-
telligencia segítségével, megis-
merhetik az emberi látást a digi-
tális szem segítségével, betekint-
hetnek a virtuális digitális világokba,

és testközelből tapasztalhatják
meg, hogy a digitalizáció már je-
len van az állattenyésztésben is.

Ha nyár és tábor, akkor a sport sem
maradhat ki a hét programjaiból:
sárkányhajózás a Mosoni-Dunán,

és a campus szabadtéri sport -
pályáin verseny vár a gyerekekre. 

A Gyerekegyetem résztvevőinek
a megérdemelt diplomaosztóval
zárul a hét, de előtte még min-
den csapat bemutatja a közösen
összeállított projektjét a szülői
nagyközönségnek.

Ahhoz, hogy egy igazán felejthe-
tetlen egyhetes élményt kapjanak
a gyerekek, köszönjük támogató-
ink hozzájárulását. Az esemény
főszponzorai: West Hungária Bau
Kft., Győri Térségfejlesztési és Pro-
jektmenedzsment Kft., támogatók:
Universitas – Győr Nonprofit Kft.,
Vidanet, további támogatók: Büchl
Hungaria Kft., Graboplast Zrt.,
Hödlmayr Kft., Pannon-Víz Zrt. (x)

FESZTIVÁLINFÓK KLAUTÓL

Bővebb információ: www.mufegyor.hu

LOVAGOK ÉS HARCI BEMUTATÓK 
AZ ARANYPARTON

Szent László, a lovagkirály emlékét idézi fel a Győri Művészeti és Fesztiválközpont rendez-
vénye június 23. és 25. között.  A Szent László Napok 23-án, pénteken fáklyás felvonu-
lással indul az Aranypartról, melyet a Bécsi kapu téren egy tűzzsonglőrshow zár le. 

Szombaton a tradicionális lovas és gya-
logos menet felvonulásával indul a
nap a belváros utcáin át az Aranypart-

ra. A fő programelemeket a Győri Ördöglova-
sok adják – lovagi torna, látványos lovasakro-
batikai bemutató és tüzes show is szerepel a
műsorban. A hagyományos, kis lovagoknak
szóló gyerekjátékok mellett egy óriáslabirin-
tus is szórakoztatja a kalandra vágyókat. Ha-
zánk kiváló hagyományőrző csapatai látvá-
nyos harci bemutatókkal készülnek, a kézmű-
vesek autentikus portékákkal, a büfékocsik íz-
letes falatokkal várják a látogatókat. A Szent
László korát felidéző, korhűen berendezett
jurták visszarepítenek a történelemben. A vá-
rosnéző kisvonat ezen a hétvégén a Duna-

partig közlekedik, az egyetemnél is lesz
megállóhelye. Újdonság, hogy a Fesztivál-
központ a 4–12 éves korosztály számára
jelmezversenyt hirdetett Lovagok és Király-
lányok címmel. A jelmezben érkező óvodá-
sok és alsó tagozatos általános iskolások
olyan értékes nyereményekért versenyez-
hetnek, mint például a Rodeo Ranch egyha-
vi lovaglóbérlete. A programokról, a felvo-
nulás útvonaláról a Győri Művészeti és
Fesztiválközpont weboldalán tájékozódhat-
nak (mufegyor.hu), és a QR-kódot beolvasva
is elérhető a rendezvény részletes leírása.
Facebook-oldalukon minden aktuális infor-
mációt megtalálnak, és a programokról cha-
ten is lehet kérdezni.
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Hölgy ilág
Szerkeszti: Földvári Gabriella

Itt a nyár, sokaknak a szabadság
évszaka. Így nagyon is aktuális,
hogy foglalkozzunk a fiatal lá-
nyokat érintő nőgyógyászati té-
mákkal, amely természetesen a
szülőket is érinti. Dr. Börzsönyi
Ágnes szülész-nőgyógyász nem-
csak orvos és nő, hanem két-
gyermekes édesanya is, így bő-
ven van rálátása a kérdéskörre. 

„Fontos, hogy 18 év alatt csak szülői kísé-
rettel jöhetnek a lányok a rendelésre! Ha
már valaki nemi életet él, akkor 20 éves kor-
tól az évenkénti rákszűrés ajánlott, 24 éves
kor felett pedig az emlő tapintásos vizsgá-
lata is” – kezdte dr. Börzsönyi Ágnes, majd
áttért a fiatal lányok fogamzásgátlására.

„A fogamzásgátló tablettát lehetőleg minél
később kezdjük el szedni. Egyáltalán nem tá-
mogatom a 15-18 éves lányoknál, szerintem
többet árt, mind használ! Sőt, vallom, hogy
ennek a korosztálynak nincs szüksége a rend-
szeres nemi életre. Ugyanis lehet, hogy testi-
leg már érettek rá, de lelkileg semmiképp. Ar-
ról nem is beszélve, hogy átlagosan 12-14
éves kor között jelentkezik az első menstru-
áció, ami egy-két év alatt beáll, s nem jó meg-
zavarni fogamzásgátlóval, ami gyakorlatilag
leállítja az egész női ciklust. S ha szünetekkel
is, de szedi mondjuk egészen 28 éves koráig,

akkor mekkora károkat okozhat a szerveze-
tüknek?! Sajnos ilyenkor gyakori következ-
mény, hogy nem érkezik a vágyott gyermek-
áldás, a vége pedig a legtöbbször az, hogy
lombikprogram segítségét kell kérni, ahol új-
fent nagy dózisú hormonokat kapnak a nők.
Nagyon meg kellene tehát gondolni a fogam-
zásgátló elkezdésének idejét!” 

Ráadásul egyre több szakirodalom foglal-
kozik azzal, hogy van összefüggés a korán
elkezdett fogamzásgátló-szedés és a
mellrák kialakulása között. S akkor arról

még nem is beszéltünk, hogy hamis biz-
tonságot ad, hiszen a nemi betegségek el-
len egyáltalán nem véd.

„Ezeket minden anyukának elmondom, s
próbálom őket lebeszélni arról, hogy tablet-
tát írassanak a lányuknak. Rendszerint meg-
kapom, hogy akkor mit csináljanak?! To-
vábbra is azt vallom, hogy ilyen fiatalon nem
kell nemi életet élni, s ez a fiúkra is igaz. A
pszichés és a szexuális fejlődésükre is rossz
hatással van. Gondoljunk csak bele a mai
társadalom alakulásába: normális párkap-
csolatot már csak elvétve találhatunk. A pár-
kapcsolati jövő pedig már kamaszkorban
megkapja az alapot, s nem mindegy, milyet.
Szóval tudni kell nemet mondani a gyerme-
keinknek! Nem hiszem, hogy támogatni kell
abban őket, hogy 15-16 évesen a párjuknál
aludjanak. Nem ez a fajta szabadság az,
amire szükségük van.”

Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: Ács Tamás

A doktornő arról is beszélt, hogy ha a szü-
lők mégis úgy döntenek, hogy beszerzik lá-
nyuknak a fogamzásgátlót, akkor tudniuk
kell, hogy százszázalékos fogamzásgátlási
módszer nem létezik. Így számolni kell egy
esetleges korai anyává válással, vagy
abortusszal is. 

„Úgy gondolom, hogy a szülőknek nagyon
nagy a felelőssége. Nem lehet mindent
megoldani egy tablettával. Kérem, ne gon-
dolja senki, hogy a levegőbe beszélek: a
saját kamaszlányommal és fiammal is ren-
geteget beszélgetek arról, mikor minek van
itt az ideje. A nemi élet pedig pont az, ami-
re bőven lesz idő és lehetőség felnőttkor-
ban, érett fejjel és józan gondolkozással.
Orvosként is kérem, hogy merjünk és tud-
junk nemet mondani a gyermekeinknek! –
zárta dr. Börzsönyi Ágnes szülész-nőgyó-
gyász szakorvos. 

NÉGYSZEMKÖZT A NŐGYÓGYÁSSZAL

„TUDNI KELL 
NEMET MONDANI
A KAMASZOKNAK!”

Ha szeretne témát javasolni a 
„Négyszemközt a nőgyógyásszal”
című rovatunkba, akkor kérjük,
írjon nekünk a 
negyszemkozt@gyorplusz.hu
e-mail-címre! 
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Balatonfüreden tartották nem-
régiben a rangos versenyt, ahol a
Red Carpet kategóriában arany-
érmes lettél, valamint az össze-
sített eredményeket tekintve is
bezsebelted az aranyat, így már
a magyar bajnoki cím boldog tu-
lajdonosa vagy.  Hogyan készül-
tél a megmérettetésre?
Meghatározzák, hogy az adott
kategória milyen témára épül.
Általában ugyanúgy készülünk,
vagyis kitaláljuk a sminket, a
hozzá tartozó ruhát és kiegé-
szítőket. Most megvettem a
fülbevalót, picit alakítottam raj-
ta, és mivel felemás cipő volt a
modellemen, két pár cipőt is be
kellett szereznem. Persze volt
már arra is példa, hogy előbb
volt meg a ruha és csak utána
találtuk ki hozzá a többi elemet.
A Red Carpet kategórián túl egy
másik mezőnyben is indultam,
ott 45 perc alatt hordható
menyasszonyi sminket kellett
produkálnom, így egy szolid, de
fényes változat mellett döntöt-
tem. A két verseny összesítése

A Győri Jóga Egyesület június 21-én, szer-
dán 18 órától ingyenes szabadtéri gyakor-
lásra és élőzenés piknikre hívja a jóga iránt
érdeklődőket. Várják mindazokat, akik szí-
vesen gyakorolnának három jól képzett
győri jógaoktatóval az év legfényesebb
napján, a jóga világnapján. Kezdőket is vár-
nak. A gyakorlást élőzenés piknik zárja,
melynek során beszélgethetnek a jógáról,
a világról, az életről. A helyszín az Arany-
part. Részletek a Győri Jóga Egyesület
Facebook-oldalán és honlapján.

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Bártfay Dávid

adta a magyar bajnoki címet.
Büszke vagyok a csapatomra,
ragaszkodok hozzájuk, de ez a
harmónia is kell a közös siker
eléréséhez.

Hogyan inspirálódsz?
Témakiírás mentén keresgélek
képeket, vagy filmet nézek, és
nem utolsósorban a fix kiegé-
szítőből, például a ruhából me-
rítek ihletet.

Mitől jó egy smink? Mit taná-
csolnál a hölgy olvasóinknak,
mire ügyeljenek?

Mindenképpen kettéválaszta-
nám a hétköznapi és az alkalmi
viseletet. Reggel általában roha-
nunk mindannyian, tele vagyunk
teendőkkel, útnak indítjuk a csa-

ládot, így mindig nagy próbatétel,
hogy 10 perc alatt mi magunk
hogyan készülünk el. Szerintem a
hétköznapi sminkek attól jók,
hogy picit üdébbé, ragyogóbbá
varázsolják az arcunkat, és önbi-
zalmat adnak. Az alkalmi sminket
mindig úgy közelítem meg, hogy
ha jön hozzám egy vendég, első
körben megkérdezem, mi az,

NAPFORDULÓS JÓGÁZÁS A SZABADBAN

Közgazdász végzettsége ellenére 2011-ben nagy álmát váltotta valóra, sminkmester lett. Színes, sze-
rethető személyiségének lenyomatai visszaköszönnek munkáin, sminkjei igazi műalkotások, melyeket
a szakma nagyjai is elismernek. Fejes-Tóth Judit a közelmúltban a Magyar Fodrász Kozmetikus Köz-
hasznú Egyesület rendezésében a 65. Jubileumi Magyar Bajnokságon bizonyult a legjobbnak.

amit ő szeret. Ugyanis ha nagyon
eltérő koncepcióban gondolko-
zom, akkor nem fogja jól érezni
magát benne.

Közgazdász végzettséggel ren-
delkezel, de számos területen
kipróbáltad magad. Dolgoztál
marketingesként, esküvői kiál-
lítást szerveztél, sőt 2005-ben
alapítottál egy esküvői maga-
zint is. Színes személyiség, cél-
tudatos nő vagy, milyen terveid
vannak a jövőre nézve?
Szerencsém van, hiszen smink-
mesterként és sminktetováló-
ként kiélhetem a kreativitáso-
mat. Szakmailag a tervek között
szerepel, hogy a szeptemberi
nemzetközi bajnokságra bene-
vezek, így várhatóan ősszel in-
dulunk Párizsba. Addig pedig
marad a hétköznapi pörgés, pa-
naszra nincs okom, sűrű a nap-
táram. Természetesen amikor
csak tehetem, a szabadidőmet a
férjemmel és a gyerekeim társa-
ságában töltöm, akik nagy kihí-
vás előtt állnak, hiszen középis-
kolában folytatják tanulmányai-
kat, úgyhogy anyaként is izgal-
mas időszak vár rám.

MESTEREK KÖZÖTT IS MESTERI
A GYŐRI SMINKES
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A megnyitón dr. Reisner Ferenc
püspöki helynök köszöntötte a
megjelenteket. „Ildikó kerámia-
szobrai és Györgyi festményei
különleges világba vezetnek
bennünket. A két művésznő
nemcsak a szenvedéseink útját
igyekszik megjeleníteni, hanem
az öröm útját is, egy-egy meg-
ragadott pillanatot a szobrok és
az akvarellek segítségével.

AZ ALKOTÁS BOLDOGSÁGA

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Ács Tamás

Az alkotás boldogsága címmel nyílt meg Kovács
Ildikó szobrász és Lövey Györgyi festő közös tár-
lata a Triangulum Galériában.

Műveik megállítanak bennünket,
hogy rácsodálkozzunk a minket
körülvevő világra” – mondta dr.
Reisner Ferenc.

A kiállítást Horvát Ildikó Ady- és
Radnóti-díjas versmondó nyi-
totta meg. „Itt a kisplasztikák és
festmények között verstöredé-
kek villannak fel bennem. Egy ki-
állítás olyan, mint a vendégség.
Az alkotások és az alkotók talál-
koznak a szemlélőkkel, a befo-
gadókkal. A két művész más-

Hazánk bővelkedik a szebbnél szebb helyekben, amelyek kerék-
párral vagy akár gyalogosan is megközelíthetők. A két lábon meg-
tett kilométerek szerelmese a győri Nagy Miklósné Helga, aki
nemrég a Balatont túrázta körbe.

HÁTIZSÁKKAL A BALATON KÖRÜL
EGY ÖTVENES GYŐRI HÖLGY KALANDJA A KILOMÉTEREKKEL 

Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: Nagy Miklósné Helga

„Édesapám híradástechnikus volt, Gerecsén
dolgozott, s munka révén volt lehetőségünk a
Kékestetőn nyaralni. Ilyenkor rengeteget ki-

merre fog haladni, a szállásokat is ennek
megfelelően foglalta le. Azért az is előfor-
dult, hogy minden felkészülés ellenére elté-
vedt: „Badacsonytomajnál keveredtem el,
útépítés volt, és a római utat jelző táblát is
letörték. Így pont ellenkező irányba fordul-
tam be. Gyanús volt, így megkérdeztem egy
járókelőt, s ő mondta, hogy merre menjek,
sőt egy darabon el is kísért. Akikkel találkoz-
tam, kedvesek voltak és segítőkészek. Eze-
ket megtapasztalni mindig jó érzés.”

Helga arról is nyíltan beszélt, hogy bizony voltak
az út során nehezebb szakaszok is, de tisztában
van a képességeivel. „Szép lassan haladtam, így
értem fel a csúcsra, vagy mentem keresztül a
nehéz terepen. Volt, mikor egész nap zuhogott
az eső, s úgy tettem meg a 24 kilométert. Ám
azt néztem, hogy igaz, hogy esik, de legalább
nem fúj a szél, nem izzadok a hőség miatt. So-
kan kérdezik, nem féltem-e egyedül, nőként?
Nem, hiszen hívő ember vagyok. S egyébként
is, ha állandóan rettegtem volna, biztos bevon-
zottam volna valamit. Ami viszont nehézkes
nőként, az a nyilvános illemhelyek hiánya, s
tény, ezen a fronton van még mit fejlődni. 

Helga 51 éves, vannak túratervei, ám az biz-
tos, hogy az emelkedőkkel telített utakat to-
vábbra is kerülni fogja, mert mint mondja,
ott elfárad és nem élvezi az utat. „Most még
élvezem a balatoni út friss emlékeit és min-
denkit biztatok a rendszeres sétára” – zárta
a gyaloglás győri szerelmese.  

rándultunk, amit nagyon szerettem. Később
több teljesítménytúrán is részt vettem. A Ba-
laton valahogy mindig vonzott, s vágytam rá,
hogy ne csak kocsiból láthassam a környék
csodáit” – elevenítette fel a kezdeteket.
Egyébként eddig 2018-ban a Szent Jakab za-
rándokutat teljesítette, amely Tihanytól Lébé-
nyig tart, majd 2019-ben következett a Bu-
dapesttől Lébényig tartó szakasz megtétele,
2022-ben pedig a Fertő tavat kerülte meg. 

„Edzésként nemcsak az erdőkben túrázok,
hanem két település között is szívesen gyalo-
golok. Ilyenkor 25-30 kilométert megyek, s
legtöbbször egyedül, mindig a bicikliúton. A
családom mindenben támogat, de őket nem
érdekli ilyen szinten a túrázás” – mesélte mo-
solyogva Helga, aki egyébként patikában dol-
gozik, s a túrákra mindig úgy tekint, hogy két-
heti kiszakadás a szürke hétköznapokból. 

A Balaton megkerülését áprilisra időzítette,
amikor az idő már kellemesnek ígérkezett, s
még nem volt zsúfoltság. Arra egyébként
mindenki figyelmét felhívja, hogy ne az ő be-
számolóját tekintsék mérvadónak, hiszen
nem vagyunk egyformák. Ő előre eltervezte,

más területen dolgozik, de ösz-
szeköti őket a hit és az élet sze-
retete. A legnagyobb művek lét-
rejötténél mindig ott van a hit és
a szenvedély, a művek éltetője
pedig a szeretet. Az igaz művész
benső énjéből fakasztja művé-

szetét, elénk tárja a szépsége-
ket, hogy ösztönözzön bennün-
ket a boldogság megragadásá-
ra” – hangsúlyozta.

A kiállítás július 9-ig, naponta 10
és 18 óra között látogatható.
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APA CSAK EGY VAN

P. Csapucha Adrienn

Kislányként mindenki elképzeli, milyen
lesz a férje, ha egyszer felnő. Várjuk a fe-
hér lovon érkező herceget, aki védelmez
és tiszta szívéből szeret. Nekem nem volt
sok kitételem, egyszerűen csak azt sze-
rettem volna, hogy az a férfi, akinek örök
hűséget fogadok, olyan legyen, mint a sa-
ját édesapám.  Na jó, innentől azért elég
sok elvárást támasztottam a hercegem
elé. Merthogy az én apukám sosem volt
rest játszani, pelenkát mosni, tőle nem le-
hetett lehetetlent kérni, sem nekünk, a
gyerekeinek, sem az édesanyámnak. Nem
esett nehezére semmi, cserébe pedig csak
egyet kért, hogy soha ne hazudjunk neki.
Persze előfordultak csínytevések, olyan-
kor jött a szigor, nem tagadom, akadt,
hogy kihoztuk a sodrából. De mindent a
tőle megszokott higgadtsággal kezelt. Ma
is ilyen. Ahogy a férjem is. S bár későn, 30
évesen lettem édesanya, egy cseppet
sem bánom, mert az élet igazolta, hogy
ennyi ideig kellett az én hercegemre várni.
Mikor az udvaron focizik a gyerekekkel,
mikor vasárnap este szárítja a kislányunk
szőke tincseit, vagy mikor a fiunk kedvéért
Hulkként színészkedik, akkor hatványo-
zottan előtör belőlem az érzés, hogy: kö-
szönöm, Istenem! Szeressük, becsüljük
ezeket a csodás férfiakat, az apukánkat és
a párunkat, tegyünk a kapcsolatainkért, és
ne csak apák napján, hanem az év minden
időszakában, mert megérdemlik!

Magyarországon 1994 óta, június harmadik vasárnapján ünnepel-
jük az édesapákat. Bár még közel sincs akkora hagyománya, mint
az anyák napjának, sokan tesznek azért, hogy a férfiak szülői sze-
repére, annak fontosságára ilyen formában is fókuszáljanak.
Győrben sincs ez másként, a napokban városunkban is elindult
egy fantasztikus kezdeményezés. Legyen a te apukád Győr
szuper apuja, ne maradj le, nevezd be!

Az akció egyik megálmodója, dr. Lacz-
kovits-Takács Tímea mesélt az ötlet
elindításáról és az alapkoncepcióról.

„Családbarát várost álmodtunk, hogy minél
nagyobb figyelmet kapjanak a szülők, gyere-
kek, vagy akár az idősek. Dr. Dézsi Csaba And-
rás kezdeményezésére is már nagyon sok
olyan intézkedés történt a városban, ami a
családok érdekeit szolgálja. Folyamatosan
fejlődnek például az intézmények, a játszóte-
rek azért, hogy a fiatalok és a szépkorúak
szeressenek Győrben élni. Rengeteg ötletünk
van, nagyon sok mindennel készülünk, ennek
egyik állomása a Szuperapu-kampány” –
árulta el az önkormányzati képviselő.

Az akcióhoz a Győribaba csapata is csatla-
kozott, a klubnak is számos olyan programja
van, ami a férfiakat szólítja meg. „A Szuper -
apu-díjra a gyermek jelölheti az édesapját.
Olyan dolgokat várunk, ami a szívüknek ked-
ves, ami miatt csodálják az apukájukat” –
hívta fel a figyelmet Hídvégi-Vas Éva, a Győ-
ribaba portál alapítója.

Ha valaki jelölni szeretné édesapját, akkor
nincs más teendője, mint június 18-ig kül-
deni egy maximum 1000 karakteres szemé-
lyes történetet, az apuka fotójával mellékel-
ve a  info@gyoribaba.hu e-mail-címre. A je-
löltek oklevelet kapnak, míg a neves zsűri ál-
tal kiválasztott 5 legjobb szuperapu egy sör-
kóstolónak lehet részese.

Szerző: P. Csapucha Adrienn

FÉRFIAK, APÁK, HŐSÖK
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A  helyes megfejtést jövő hét szerdáig küldheti be szerkesztőségünkbe: 9023 Győr, Kodály Zoltán u. 32/a
vagy jatek@gyorplusz.hu. A szerencsés megfejtő nyereménye páros mozijegy, amely beváltható a
Cinema City Győr moziban szabadon válaszott filmre a premier után két héttel. Előző rejtvényünk
nyertesét e-mailben, illetve postán értesítjük.

• Győr, Fehérvári út 78.
• Tel.: 96/419-600
• Tel./fax: 96/517-599
• Nyitva: h–p. 7–16.30, 

szo. 8–12 óráig
• ternyak-trade.hu

• Falco és Kronospan
bútorlapok

• OSB-lapok kis-
és nagykereskedelme

• lapszabászat, élzárás, 
tartozékok

• asztali munkalapok

• csúszásmentes natúr,
nyír és bükk
rétegelt lemezek

• mindennemű
CNC-megmunkálás

• Blum vasalatok
nagy választékban

• fogantyúk, pántok
nagy választékban

• egyedi bútorok
készítése
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„25 év motoros múlt, 44 ország és 600 ezer
kilométer van már mögöttem, de ez a mos-
tani utazás igazán különleges volt. Iránban
nagy ugyan a szegénység, de az emberek
rendkívül segítőkészek és az Európában
megszokotthoz képest már-már zavarba ej-
tően kedvesek. A helyiek kifizették helyet-
tem a múzeumi belépőket, nem engedték
meg, hogy sorba álljak vízért, soron kívül
hozták. Nemcsak gyerekek, de a rendőrök is
fotózkodtak a motorral, lépten-nyomon
megállítottak, érdeklődtek, honnan jövök” –
mesélte Gáti Csaba, alias Guri.

„Törökországtól keletre a Hungary szót nem
igazán ismerik, ha viszont azt mondod, hogy
„Magyarisztánból” jöttél, egyből tudják, mi-
ről van szó. Meglepően sokat tudnak Ma-
gyarországról, és azt, hogy Budapest a fő-
városunk, szinte mindenki kapásból mondja”
– tette hozzá.

Huszonegy nap és több mint 11 ezer kilométer megtétele után sikeresen hazatért közel-keleti
túrájáról Guri, a győri motoros utazó, aki szívesen mesélt átélt kalandjairól lapunknak.

IRÁNBAN JÁRT A GYŐRI MOTOROS UTAZÓ
Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: Gáti Csaba

„Tervben volt, hogy ha esetleg valahol nem
találok szállást, akkor egyik éjjel a sivatag-
ban alszom, de erre nem volt szükség. Húsz
dollárnak megfelelő helyi pénzből, vagyis ri-
álból négy-öt csillagos hotelekben lehet
megszállni kétszeri étkezéssel. A másik ér-
dekes dolog a tankolás és az üzemanyag
ára. Harminc liter benzint átszámolva más-
fél euróért tankoltam, de a gázolaj még en-
nél is olcsóbb: 4 forint literje. Arra viszont
nagyon ügyelnek, hogy ne alakuljon ki ben-
zinturizmus: Iránból visszafelé a török határ
előtt 30 euró adót kellett fizetnem a tan-
komban lévő 30 liter benzin után” – mondta
nevetve a győri motoros utazó.

„Minden helyi ételt kipróbáltam, a bárányhúst
egyébként is szeretem, az iráni zöldségleve-
sek pedig fantasztikusak. A legcsodálatosabb
és legvadregényesebb rész pedig talán az
Eufrátesz völgye volt. Nem kérdés, hogy ilyen
élmények után szeretnék még visszatérni a
Közel-Keletre, hiszen annál is többet kaptam
ettől az utazástól, mint amit előzetesen vár-
tam. A tervek még alakulnak a fejemben, de
egy Irak–Szaúd-Arábia–Egyiptom túra példá-
ul nagyon jól hangzana valamikor a jövőben”
– zárta a beszélgetést Gáti Csaba.

„VARÁZSLATOS 
AZ EUFRÁTESZ 
VÖLGYE”
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Belvárosi, 2 szobás, 72 nm-es, komfortos, felújított,
gangos, határozatlan bérleti szerződéses lakást cserél-
ne 70 nm-nél nagyobb, 3 vagy több szobás, határo-
zatlan idejű, belvárosi, nádorvárosi vagy gyárvárosi bér-
leményre. Panelépület kizárva. (Hirdetésszám: 779)

Belvárosi, 2 szobás, 59 nm-es, félkomfortos, hatá-
rozatlan bérleti szerződéses lakást cserélne 45-50 nm-
es, 2 szobás, határozatlan idejű, tárolóval rendelkező
Belváros, Nádorváros vagy Sziget városrészben talál-
ható, kizárólag 1. emeleti bérleményre. (Hirdetés -
szám: 780)

LAKÁSCSERE

Tel.: 96/505-050

Nádorvárosi, 2 szobás, 36 nm-es, összkomfortos, hatá-
rozatlan idejű bérleti szerződéses, felújításra szoruló lakást
cserélne 50–70 nm-es, 3-4 szobás, határozatlan idejű, ná-
dorvárosi vagy adyvárosi bérleményre. (Hirdetésszám: 775) 

Belvárosi, 1 szobás, 36 nm-es, összkomfortos, telje-
sen felújított, határozott bérleti szerződéses lakást cse-
rélne 60–90 nm-es, 2-4 szobás, határozott-határozat-
lan idejű bérleményre. Sziget városrész és Bán Aladár
utca kizárva. (Hirdetésszám: 776)

Szabadhegyi, 2 szobás, 49 nm-es, összkomfortos, felújított,
határozott bérleti szerződéses lakást cserélne 65–80 nm-es,
3 szobás, határozott-határozatlan idejű, egybenyíló szobával,
erkéllyel és tárolóval rendelkező bérleményre. Belváros, Mar-
calváros I. és Marcalváros II. városrészek, illetve Kossuth Lajos
utca és Bán Aladár utca kizárva. (Hirdetésszám: 778)

ÁLLÁSHIRDETÉS

Önéletrajzát a következŐ címre várjuk: GyŐr-Szol Zrt.
Munka-Bérügyi Osztály, 9024 GyŐr, Orgona utca 10.,
vagy munkaugy@gyorszol.hu A borítékra kérjük, írja rá,
illetve az e-mail tárgyában tüntesse fel a pályázott mun-
kakör megnevezését, illetve a munkavégzés helyét.

A Győr-Szol Zrt. Városüzemeltetési 
és Kivitelezési igazgatósága felvételt hirdet
az alábbi munkakör betöltésére:

Foglalkoztatás jellege:
8 órás munkaidő, egy műszakos munkarend

Munkavégzés helye:
Győrszentiván és Ménfőcsanak városrész
(egy-egy fő)

Amit kínálunk:
bejelentett, hivatalos munkaviszony, 
folyamatos munkavégzés
versenyképes fizetés + cafeteria
vidékieknek bejárásiköltség-térítés
hosszú távú munkalehetőség

KÉZI
ÚTTISZTÍTÓ

AGYHG Győri Hulladékgazdálkodási
Nonprofit Kft. dr. Dézsi Csaba András
polgármester és önkormányzati kép-

viselő kérésére és támogatásával a háztar-
tásokban felhalmozódott lom jellegű hulla-
dékok elhelyezésére gyűjtőpontot üzemel-
tet egyszeri alkalommal. A hulladék átvéte-
lére kizárólag gyűjtőhelyen van lehetőség.
Az ideiglenes gyűjtőpont 2023. június 17-én
8 és 16 óra között üzemel Győrben, a Kálvá-
ria utca 4–10. (volt Komszol-telephely)

NYÁRI NAGYTAKARÍTÁS
NÁDORVÁROSBAN

Az Egyesített Egészségügyi 
és Szociális Intézmény Győr
megbízási jogviszonyban
történő foglakoztatással 

• FOGÁSZATI
ASSZISZTENST

keres.

További információk:
06-96/314-322/152 mellék

Pályázatok benyújtása:
EESZI HR-gazdálkodás
9026 Győr, 
Kálóczy tér 9–11.
hr@eeszi.hu

www.eeszi.hu

szám alatt. Bejárat a régi porta felől. Itt he-
lyezhetik el a környéken élők többek között
az elektronikai, a fém-, a papír-, a műanyag-
hulladékot, a nyesedéket, az építési törme-
léket, a csomagolóanyagokat, a bútorokat, a
berendezési tárgyakat. (Kivéve a veszélyes
hulladéknak számító anyagokat!) Vigye ma-
gával a korábban kiadott Győr Kártyáját vagy
lakcímkártyáját vagy hulladékdíjszámláját. A
lomtalanítás a rendőrség és a Városrendé-
szet kiemelt biztosítása mellett zajlik.
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Gyôri Nemzetközi  Ipari Park Kft. • Telefonszám: 96/506-978, 96/506-979

A Gyôri Ipari Park
központi Szolgáltatóházában
(Gyôr, Gesztenyefa u. 4.)

18—20 m2-es, légkondicionált
IRODAHELYISÉGEK
hosszú távra KIADÓK.

konferenciaterem

modern környezet

ingyenes parkolás

bankautomata

ÁLLÁSHIRDETÉS

Fényképes szakmai önéletrajzát a következŐ címre várjuk:
GyŐr-Szol Zrt. Munka-Bérügyi Osztály, 9024 GyŐr, Orgona
u. 10. vagy munkaugy@gyorszol.hu. A borítékra kérjük, írják
rá, illetve az e-mail tárgyában tüntessék fel a „TávhŐ” jeligét.

A Győr-Szol Zrt. Távhőszolgáltatási 
igazgatósága felvételt hirdet 
az alábbi munkakörök betöltésére:

Feltétel: autogén, AWI és bevont 
elektródás hegesztő vizsga
Előnyt jelent: hegesztő minősítő vizsga
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend
Feladatkör: kivitelezési és hibaelhárítási
feladatok elvégzése, távhővezetéki, 
hőközponti és kazánházi munkák

Feltétel: szakirányú végzettség
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend
Feladatkör: elemes és egyéb acélszerkezeti 
állványok építése állványterv alapján, 
előre gyártott elemes állványok építése 
zárt térben, zsaluzási feladatok elvégzése 
helyreállítási munkáknál,
faipari műhelymunkák elvégzése

Feltétel: szakmunkás bizonyítvány
Előnyt jelent: hegesztő szaktudás
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség (elektroműszerész)
Előnyt jelent: PLC programozási ismeretek
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, 
egy műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség; 
elektrikusi minősítő vizsga

Bérezés megegyezés szerint.

HEGESZTO

ÁCS-ÁLLVÁNYOZÓ

FUTÉSSZERELO

MUSZERÉSZ

VILLANYSZERELO – 
ELEKTRIKUS

´́

´́´́

´́

´́Amíg a Pannon-Víz Zrt. munkatársai
napi feladataikat végzik, addig társa-
ságunk különböző telephelyeinél, lé-

tesítményeinél új kis életek látnak napvilá-
got, megszínesítve ezzel mindennapjainkat. 

Hosszú évek óta nyújt biztonságos hajlékot
számtalan fecske számára győri üzemmér-
nökségünk központi telephelye, ahol a „sza-
badság madarai” kedvükre fészkelhetnek.
Mivel hazánk fecskefajainak állománya erő-
sen csökken, így rendkívül fontos ezeknek a
madaraknak a védelme. De nemcsak a fecs-
kék, hanem más madárfajok is előszeretettel
fészkelnek létesítményeink menedékében.

CSIVITELÉS A HÁTTÉRBEN
VÉDETT MADARAKNAK ADNAK OTTHONT A PANNON-VÍZ ZRT. TELEPHELYEI

Új lakói vannak Győr város nevezetességé-
nek, a marcalvárosi víztoronynak is, amely
évek óta környékünk legismertebb ragadozó
madarainak, a vörös vércséknek ad otthont. 
A toronyban több család is fészkel, a kikelt
apró kis jövevények pedig mindig örömet
hoznak a Pannon-Víz Zrt. munkatársainak
mindennapjaiba. Lakóhelyük a víztorony ab-
lakpárkánya, ahol nyugodt körülmények kö-
zött fészkelhetnek és költhetik ki tojásaikat. 

Mind a fecskék, mind pedig a vörös vércsék
Magyarországon védett madarak, így ki -
emelten fontos, hogy nyugodt, zavartalan
környezetben élhessenek közöttünk. 

Szöveg és fotó: 
Pannon-Víz Zrt./Borsi Viktória
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Országos maratoni csúcsát 27 éven át
nem tudta megdönteni senki, és a
mai napig az ő nevéhez fűződik a leg-

jobb magyar olimpiai helyezés a hosszútávfu-
tók klasszikus távján. Sikereket ért el az öt -
karikás játékokon kívül Európa- és világbaj-
nokságokon, és a leghíresebb maratonok közül
megnyerte a párizsit. A profi évek után 100 ki-
lométeres versenyeken indult, és ebben a
„műfajban" is rekordokat adott át a múltnak.
Földingné Nagy Judit jóval túl aktív sportolói
pályafutásán is mindennap fut, vagy éppen
szervezi a június 25-i Győr–Lipót futóversenyt.

„Huszonhat évig mondhattam magamról,
amikor bemutatkoztam, hogy olimpikon atlé-
ta, és országos maratoni csúcstartó. Ezt a re-
kordot döntötte meg idén év elején Szabó Nóra,
akit egyébként régóta ismerek, hiszen részt
vett a versenyeinken. Ő az amatőr vonalon

A MARATONFUTÁS GYŐRI LEGENDÁJA
MESÉLT PÁLYAFUTÁSÁRÓL A SPÍLERBEN

mozgott korábban, és nagyon jó futó volt már
akkor is. Elkezdett edzővel dolgozni, és az, ami
benne volt, most eredményekben is megmu-
tatkozik. Egy csiszolatlan gyémánt volt, és
tudtuk, hogy ha úgy fejlődik, ahogy eddig, ak-
kor megdönti a csúcsot, várom tőle a további
jó eredményeket” – mondta a maratonfutás
magyar legendája arról, hogy az általa tartott
rekord már a múlté.

„Hihetetlen magasságokba jutottak a mara-
tonisták. A világ legjobb női futói már 2 óra
14 perc körül teljesítik a 42 kilométert, ez ko-
rábban űridőnek számított, és a legtöbb férfi
világklasszis futónak is becsületére vált vol-
na. Mindig jönnek új tehetségek, olyanok is,
akikről az előző versenyeken még csak nem
is hallottunk. Afrikában például akkora a me-
rítési lehetőség az utánpótlásból, hogy az va-
lami elképesztő. Több mint száz etióp, és

majdnem hetven kenyai lánynak van meg a
világbajnoki szintideje, úgy, hogy egy-egy or-
szágból maximum három versenyző indulhat
a vb-n. A mi időnkben a két óra harmincon
belül futni óriási eredmény volt” – a magyar
hosszútávfutás legendája sportos podcas-
tünkben, a Spílerben további érdekességeket
mesélt pályafutásáról, sportága szépségeiről,
buktatóiról. A beszélgetés megtalálható a
Győr+ Média YouTube-csatornáján.

A Győri Audi ETO vezetősége hosszú távon is
sikerekben gondolkodik, ezért nemcsak a kö-
vetkező idény keretét alakítják, de a napokban
bejelentették egy olyan világklasszis leigazo-
lását, aki majd a 2024/2025-ös szezontól erő-
sítheti a csapatot. A norvég világ- és Európa-
bajnok, olimpiai bronzérmes játékos Kristine
Breistöl kétéves szerződést írt alá. A balátlövő
az elmúlt két szezonban dán Team Esbjerg szí-
neiben szerepelt a Bajnokok Ligájában.

„Az ambíciók és a klub gondolkodásmódja
vonzó számomra, és tudom, hogy itt csak a
siker és a győzelem elfogadható. Készen ál-
lok és motivált vagyok, hogy mindent meg-
tegyek, hogy ezeknek az ambícióknak a csa-
pat többi tagjával együtt megfeleljünk 2024
nyarától. Természetesen még egy évig küz-
deni fogok jelenlegi klubom sikeréért, de már

BREISTÖL JÖVŐRE ÉRKEZIK AZ AUDI ETO-HOZ
nagyon várom, hogy az ETO-család tagja le-
hessek, és hogy az Audi Aréna Győr legyen
a hazai pályám” – mondta Kristine Breistöl.

„Egy bő évtizedes éra végére értünk most nyá-
ron. A dán Ulrik Kirkely irányításával új időszak
kezdődik meg a Győri Audi ETO KC életében.
Az új szakvezetővel kellő időben elkezdtük a
közös gondolkodást a jövő Audi ETO-jának fel-
építése érdekében. A Győri Audi ETO KC-t is-
mételten fel kell juttatni a női klubkézilabdázás
csúcsára. Az első szezon átmeneti év lesz, de
ettől függetlenül mindent meg fogunk tenni
közösen azért, hogy a 2023/24-es szezonban
is minél sikeresebbek legyünk. A most bejelen-
tett igazolás – amelyet még idén több hasonló
bejelentés követ majd – az első lépés a jövő
ETO-jának kialakításához” – nyilatkozta
Endrődi Péter, a Győri ETO Kft. ügyvezetője.
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„Rendkívül jólesett, hogy megemlékeztek
rólam. Érdekesség, hogy 75 évvel ezelőtt
jártam először a győri városházán. Akkor egy
szövetségi gyűlésen vettem részt fiatal já-
tékvezetőként. Különleges érzés, hogy há-
romnegyed évszázaddal később ugyanab-
ban az épületben és teremben vehettem át
a Győr sportjáért díjat” – mesélte Farnady
Ernő a Győr+ Médiának.

A sportág ikonikus alakja a II. világháborút
követően, 1946-ban ismerkedett meg a
röplabdával.

„Pannonhalmán, az arborétumnál röplabdáz-
tunk először a társaimmal, akikkel együtt a
bencés iskolába jártam. Mindez egy évvel az-
előtt történt, hogy megalakult a honi sportági
szövetség. Az iskolákban ezt követően kez-
dett el megjelenni a tornaórákon a röplabda.
Az első győri csapat a barátaimból és a taní-
tóimból állt össze. Egyébként mindig is az
életem része volt a sport, több mindent ki-
próbáltam. A Révai-gimnáziumban tornáz-
tam, kosaraztam, kézilabdáztam, de persze
elsősorban a röplabdára helyeztem a hang-
súlyt. Révaisként egészen a megyei bajnoki
címig jutottam az iskolai csapattal” – emlé-
kezett vissza a kezdetekre Farnady Ernő.

Később a diákszövetség sportvezetőjének
választották Győrben. Ezt a tisztséget Mis-
kolcon, az egyetemen is betöltötte. Hamar
kiderült, hogy nemcsak játékosként, hanem
sportvezetőként és bíróként is érdemes őt
alkalmazni. Röplabdázóként egyébként egé-
szen az NB I.-ig jutott borsodi színekben.

„Öt válogatott röplabdázó mellett játszhattam
Miskolcon. Büszke vagyok rá, hogy bronzér-
mesek lettünk az élvonalban. Sajnos a nemzeti
együttesbe nem kerültem be, mert alacsony
voltam” – magyarázta a szakember.

Farnady Ernő tagja volt a hazai röplabda-
szövetség elnökségének, edzősködött az NB
I.-es Győri Dózsa férfi- és női csapatánál is.
A város és a vármegye sportéletének irányí-
tásában komoly szerepe volt az elmúlt há-
romnegyed évszázadban. Még ma, 90 esz-
tendősen is edzősködik Győrben és Moson-
magyaróváron, emellett a rendszeres öreg-
fiúk-összejöveteleket is szervezi.

„Ami az egészségemet illeti, szerencsére jól
érzem magam. Tudok járni, sőt az edzéseken
egy-két trükköt még ma is megmutatok. Azt
mondják, a mozgás, az aktív élet fiatalon
tart, és én ebben hiszek. Nincs szükségem
pihenésre” – tette hozzá Farnady Ernő, aki
foglalkozását tekintve gépészmérnök és ta-
nár. Az egyetem elvégzése után a győri Jed-
lik-iskolában tanított, tanárként és osztály-
főnökként kiváló szakembereket nevelt ki.
Oktatóként aztán több helyen is dolgozott
ezt követően, többek között a Távközlési Fő-
iskolán, illetve docensként a Bánki Donát
Műszaki Főiskolán.

FARNADY ERNŐ 90 ÉVESEN IS 
A RÖPLABDA ÁSZA
Szerző: Pécskai István
Fotó: O. Jakócs Péter

Győr sportjáért díjjal tüntették ki a városházán Farnady Ernőt, aki
már azelőtt röplabdázott, hogy megalakult volna a hazai sportági
szövetség. A legendás játékos, sportvezető, bíró és edző, aki
nemrégiben a Magyar Diáksport Szövetségtől is rangos elisme-
rést vehetett át, elévülhetetlen érdemeket szerzett abban, hogy a
röplabda népszerű sportág lett Magyarországon – különösen per-
sze hazánkon belül a vármegyénkben, illetve Győrben.
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A Magyar Asztalitenisz-szövet-
ség (MOATSZ) rendkívüli tisztújító
közgyűlése Kovacsics Imrét, a
SPA Hungary Holding Zrt. tulajdo-
nos-vezérigazgatóját választotta
meg a szervezet elnökének.

A testnevelő tanári végzettség-
gel is rendelkező, 52 éves üzlet-
ember azt a célt tűzte ki, hogy
emeljék az utánpótláskorú iga-
zolt versenyzők számát, hozza-
nak létre egy sportági akadémi-
át, és a tehetséges pingpongo-
sok számára ösztöndíjrendszert
alakítsanak ki.

Ahogy tavaly, úgy idén is fantasztikus szezont zárt a labdarú-
gó-élvonalban szereplő ETO FC Győr női csapata. A zöld-fehér
együttes megnyerte a Magyar Kupát és ezüstérmet szerzett
a bajnokságban. Az elmúlt két idényben összesen négy finálét
játszott a gárda, amelynek tagjait pénteken a városházán kö-
szöntötték. „Rendkívül büszke vagyok az NB I.-ben szereplő
csapatra, amely sikeresen teljesít. Köszönöm Horváth Cs. Attila
szakágvezetőnek és a teljes szakmai stábnak a munkáját. Pél-
dát mutatnak, hogy igenis lehet magas szinten futballozni
Győrben. A város a lehetőségeihez mérten továbbra is a klub
mellett áll, és támogatja” – mondta dr. Dézsi Csaba András.
Radnóti Ákos  így fogalmazott: „A női focisták teljesítményük-
kel meghálálják az önkormányzati támogatást. A bajnoki
ezüstérem és a Magyar Kupa-győzelem önmagáért beszél, és
az is, hogy nagyon sok válogatott labdarúgó található az
együttesben. További feladatunk, hogy népszerűsítsük a női
futballt. Az ETO-nál a felnőttcsapat mellett az utánpótlás is
kiváló, minden feltétel adott a további jó szerepléshez.”

Jövő februárban kerül sor az Audi
Arénában és a Magvassy-csar-
nokban a sportlövők Európa-baj-
nokságára, amely azért is kiemel-
kedő, mert a versenyzők kvalifi-
kációt szerezhetnek a szintén
2024-ben megrendezendő pári-
zsi nyári olimpiai játékokra.

„A sportlövő-Eb-vel kapcsolatban
megkezdtük az egyeztetéseket,
és a szervezőbizottság csapata is
összeállt Sinka László főtitkár ve-
zetésével. Jövő év elején kerül sor
a versenyre, fontos, hogy olimpiai
kvalifikációs lehetőség is a sport-
lövők számára, ezért még kiemel-
kedőbb és nagyobb a rangja. Győr
már negyedik alkalommal ren-
dezheti meg az Európa-bajnok-
ságot. Az előzetes tervek szerint

több mint hatszáz sportoló érke-
zik az Eb-re, mellettük jönnek a
szakmai stábok, és persze nézők-
re is számítunk. Különleges
sportesemény lesz Győr életé -
ben, amelyet kiemelten kezelünk”
– fogalmazott Radnóti Ákos
sportért is felelős alpolgármester.

Sinka László, a Magyar Sportlövők
Szövetségének főtitkára elmond-
ta, az Európa-bajnokság teljes
mértékben élvezi az államtitkár-
ság támogatását. Ez azért fontos,
mert a nehéz gazdasági helyzet
miatt néhány jövő évi sportese-
mény nem került be ebbe a körbe.
Az Európa-bajnokság olimpiai
kvalifikációs viadal, amelyen ösz-
szesen nyolc kvótát szerezhetnek
a honfitárs sportolók.

KOVACSICS IMRE LETT AZ ASZTALI-
TENISZ-SZÖVETSÉG ÚJ ELNÖKE

Szeretné elérni továbbá a kor-
mánynál, hogy a sportág világ-
bajnokai olimpiai életjáradékban
részesüljenek. Kovacsics azt is
tervezi, hogy a MOATSZ szolgál-
tató szövetséggé alakuljon át, és
a jelenlegi heti kétnapos ügyfél-
fogadásról 2025-re ötnaposra
térjen át.

A szövetség három alelnöki
posztjára Bogdánffy Pétert,
Soós Imrét és Volsik Tibort vá-
lasztották meg, az elnökségnek
pedig még Ambrus Ferenc Ist-
ván, Bodrogi József, Gulyás Vin-
ce, Kreisz Tibor, Lakatos Gyula,
Stocker Miklós György és Varga
Csaba Koppány lett a tagja.

Szerző: Pécskai István
Fotó: MOATSZ

Fotó: O. Jakócs Péter

Fotó: Marcali Gábor
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Hajszán Gyula 1979 és
1989 között erősítette a
Rába ETO-t, 247 bajno-

kin 61-szer volt eredményes.
Tagja volt a győriek történetének
legsikeresebb csapatának,
amely a ’80-as években végig-
verte a hazai mezőnyt. A korábbi
csatár, aki a győri közönség
egyik kedvenc játékosa volt, az
NB I.-ben kétszeres bajnoknak
és ezüstérmesnek, valamint egy-
szeres bronzérmesnek mondhat-
ja magát. A magyar válogatottban
1982 és 1989 között 36 alkalom-
mal szerepelt, és 4 gólt szerzett.
Tagja volt az 1986-os mexikói vi-
lágbajnokságon szereplő nemzeti
csapatnak.

„A Budapest-központú bajnok-
ságban nem igazán örültek an-
nak, hogy bajnokok lettünk. Ami-
att meg aztán pláne bosszan-
kodtak az illetékesek a főváros-
ban, hogy sikerült megvédenünk
a bajnoki címünket. Az első
aranyérem megszerzése is óriási
eredmény volt, de azt hiszem, a
bajnoki címvédésünk volt a csúcs.
Rendkívül egységes csapatot al-
kottunk, és Verebes József sze-
mélyében volt egy zseniális ed-
zőnk. Akár még a triplázás is
meglehetett volna, de odafent
megvétózták az átigazolási kí-
sérleteinket. Kardos József vagy
Róth Antal érkezhetett volna a
védelemünkbe erősítésként, de
nem hagyták jóvá a szerződteté-
süket. Persze az ETO játékosait is
próbálták máshova csábítani.
Ami engem illett, határozottan
nemet mondtam a Honvédnak,
nem akartam elhagyni az ETO-t,
amelytől mindent megkaptam.
Győrben lettem élvonalbeli játé-
kos, szenzációs közönségünk,

Jubileumi esztendő az idei az ETO FC labdarúgócsapata számára, amely
hatvan, negyven és tíz évvel ezelőtt is aranyérmes lett az élvonalban. Eb-
ből az apropóból cikksorozatot indítottunk, amelyben bemutatjuk az
1963-as, az 1983-as és a 2013-as felejthetetlen siker hőseit.

csapatunk és edzőnk volt. Utólag
is úgy gondolom, jól döntöttem”
– emlékezett vissza Hajszán
Gyula, aki önkormányzati képvi-
selőként tevékenykedik, s ahogy
a futballpályán, úgy politikusként
is sikeres.

Az egykori kiváló támadó na-
gyon jól érezte magát azon az
eseményen, amelyet az 1983-
ban elért bajnoki diadal 40 éves
jubileuma apropóján is rendez-
tek a klub székházában. Az ösz-
szejövetelen az ETO 1963-as és
a 2013-as aranyérmeseit szin-
tén köszöntötték.

„Különleges nap volt, örülünk,
hogy az egyesület az egykori já-
tékosai mellett áll, és egyszerre
három generációt is köszöntött.
Bárcsak úgy alakulna, hogy 10
vagy 15 év múlva egy újabb

HAJSZÁN GYULA: A BAJNOKI
CÍMVÉDÉSÜNK VOLT A CSÚCS

aranygeneráció csatlakozik majd
hozzánk. Sajnos erre most kevés
esélyt lehet látni” – tette hozzá
Hajszán, aki elmondta, sajnos
ritkán van alkalma találkozni ko-
rábbi „harcostársaival”, így meg-
becsüli az ilyen és ehhez hason-
ló rendezvényeket. „Ahogy lenni
szokott, ezúttal is foghíjas volt a
társaság, sajnos nem tudott
mindenki eljönni. Sokfelé sodort
bennünket az élet. Ilyenkor
megvitatjuk, kivel mi történt az
elmúlt időszakban, és persze
nosztalgiázunk is. Sajnos van-
nak, akik egészségi problémák-
kal küzdenek, nekik igyekszünk
segíteni teljes erőnkkel. A Ma-
gyar Labdarúgó-szövetségnek
van egyébként egy központi
programja, amelyen keresztül a
rászoruló egykori futballistákat
támogatja, de mi is igyekszünk
mindent megtenni értük.”

CBA Kismegyer Gyôr, Mohi u. 9.
Príma Gyôr, Ifjúság körút 36.
Príma Gyôr-Ménfôcsanak, Új élet u. 19.
Príma Gyôrzámoly, Ancsali u.
Príma Gyôrújbarát, Széchenyi körút 18.
CBA Delikát Gyôr, Mónus Illés u. 24/b
CBA Delikát Gyôr, Szigethy Attila út 80.

CBA és Príma üzleteinkbe
felveszünk mûszakvezetô,
eladó-pénztáros, áruátvevô-
raktáros munkakörbe kollégá-
kat. Pályakezdôk, nyugdíjasok je-
lentkezését is várjuk. Jelentkezés
helyben, az üzletvezetônél vagy
fényképes ön életrajzokat a
munkahelygyor@ gmail.com
e-mail-címre várjuk.

Kiemelt ajánlat: június 16—22.

899 Ft/kg

Sertésmáj

3099 Ft/kg

Csirkemell

Tisza-tavi Csikós kolbász
csemege, csípôs

1 kg

1499 Ft/kg

HB Lager sör
4%-os, 0,5 l, 568 Ft/l

269 Ft/db

Sertésnyelv 1099 Ft/kg
Sertésszív 850 Ft/kg
Sertés húsoscsont 495 Ft/kg

Csirkemáj 799 Ft/kg
Csirkeszárny 899 Ft/kg
Csirkefarhát 269 Ft/kg

Sertéstepertô 300 g 1699 Ft/cs
Sertészsír 1 kg 1399 Ft/kg

Riska UHT tej
1,5%-os, 1 l

275 Ft/db

Szerző: Pécskai István
Fotó: O. Jakócs Péter
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2023. június 2-től június 30-ig várjuk!
Új bérletvásárlóinkat

Jeffrey Lane–David Yasbek

A Riviéra
vadorzói


